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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek,  
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács István, 
Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
Igazoltan távol maradt: Dobozi Gábor képviselı. 
 

Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı, 
Urbánné Kléri Szilvia szakreferens, Zsiga Józsefné Igazgatási irodavezetı, Szarka Zsolt Mőszaki 
Irodavezetı, Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı, Rivnyák Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, 
Pásztor András, Kércsi Tibor intézményvezetık, Bartek József a Városgazda Kht. ügyvezetıje, 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok, Juhász Zsolt ETKT munkaszervezet-vezetı, Bucskó János  az 
Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért Közalapítvány ügyvezetıje, Béres László az ATÖSZ 
ügyvezetıje,  Mercz Dániel az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány Kuratóriumának elnöke, 
Varga József az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért Közalapítvány Kuratóriumának elnöke, Burkus 
Szilvia a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság tagja. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 13 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Bolobás Péter és Bratu Ferenc  képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

3.) Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány munkájáról 
 Elıadó: Mercz Dániel a Kuratórium elnöke 
 

4.) Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért Közalapítvány tevékenységérıl 
 Elıadó: Bucskó János ügyvezetı 
 

5.) Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért Közalapítvány tevékenységérıl 
 Elıadó: Varga József a Kuratórium elnöke 
 

6.) Indítványok, bejelentések 
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ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester  kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Bratu Ferenc képviselı a szünidei sporttábor kapcsán szeretné tudni, hogy ki szervezte, hol, ki 
vehetett részt rajta, hányan voltak és milyen korúak voltak a résztvevık? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a kistérség szervezésében a Sportközpontban került 
megrendezésre a tábor, elıre meghirdetett programmal a szünidı elsı hetében. A jelentkezık zöme 
leány volt, így az idı jelentıs részében kézilabdával foglalkoztak és voltak kulturális programok is. A 
koordinátorok a két sportszervezı és Konyor Judit oktatási referens voltak. 
 
Szeles András alpolgármester egy további programot szeretne megemlíteni, amely nem szerepel a 
tájékoztatóban, ez pedig a szeptemberben tartott Roma nap. Mindenki hallhatta és részese lehetett 
még távolról is. Úgy véli, hogy a zajszint meghaladta a megengedhetıt és zavarta a pihenni vágyók 
nyugalmát. Arra kéri a jegyzı urat, a zavaró zajszint fölött a rendezvények ne kapjanak engedélyt.  
A kisebbségi önkormányzatok vezetıit pedig arra kéri, hogy a városban mőködı többi civil 
szervezethez hasonlóan igyekezzenek maradandót alkotni, ne csak a szórakozás legyen céljuk, bár az 
is fontos. 
Végezetül elismerését fejezi ki és gratulál Kovács István képviselı úrnak, aki az Ifjúsági Gyalogos 
Zarándoklaton napokon keresztül, mindvégig kitartott. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Roma nap tavalyelıtt a Mővelıdési Központban  került 
megrendezésre, melynek a felújított épület és a berendezés látta kárát. Tavaly a Sportközpont adott 
neki helyet, de sok egyéb munka mellett a szeméten túl egyéb eltakarítani valót is hagytak maguk 
után a résztvevık, melynek eltüntetése nem várható el az intézmény személyzetétıl. Ezen 
tapasztalatokon okulva az idén a régi piactéren került megrendezésre a program, ahol a legkevesebb 
lakót zavarta. A dél-keleti lakótelep azonban itt is elég közel van. Az engedély éjfélig kérték, de a 
jegyzı úr csak 22.00 óráig adott engedélyt, tekintetbe véve, hogy soha nincs az elıírt idıben vége az 
ilyen rendezvényeknek. 
Úgy véli, hogy kellı idıben kezdve 20.00 órára véget lehetett volna vetni a szórakoztató 
mősoroknak, így nem zavarva a pihenni vágyók nyugalmát. 
Sajnos a cigány kisebbségi önkormányzat érdekvédelme kimerül az ilyen rendezvények 
szervezésében, melyre szerencsére évente egyszer kerül sor. Ha a költségvetésük megengedné, akkor 
negyedévente szerveznének szórakoztató mősorokat. Megfontolandónak tartja az állami pénzek 
ésszerőbb felhasználási módjának keresését. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke felháborítónak tartja, hogy 
a Május 1. úton a zöld gyümölcsöket tépték le a résztvevık a fákról nem kis bosszúságot okozva az 
azzal dolgozó és betakarításra számító embereknek. Aztán mivel még nem volt fogyasztható a 
gyümölcs ledobálták az útra. Az ehhez hasonló rendezvényekre költött pénzbıl szervezhetnének 
ismeretterjesztı tanfolyamokat. Kissé ironikusan megjegyezhetnénk, hogy pl. a növénytermesztési 
ismeretek elsajátítása révén megismerhetnék a növények vegetációs idejét, így talán nem tépkednék 
le a zöld, ehetetlen gyümölcsöket. 
Mindenki szegregációról beszél az országban, de az ilyen rendezvényekkel a romák maguk idézik elı 
a szegregációt. A nevében is benne van „Roma Nap”. 
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Bratu László polgármester  azzal a kéréssel fordul jegyzı úr felé, hogy a soros CKÖ ülésen 
tolmácsolja a képviselı-testület észrevételeit a kisebbségi önkormányzat tagjai felé. Kéri annak 
megvizsgálását, átgondolását, hogy erre kell-e felhasználni a kapott állami pénzeket. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı testület a tájékoztatót egyhangúlag elfogadja. 
 
 
Napirend tárgya:        Elıadók 
 
2.)2.)2.)2.) Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról   Bratu László 
  polgármester  

         
 
Bratu László polgármester megkérdezi a Pénzügyi Irodavezetı asszony kívánja-e kiegészíteni az 
írásos anyagot? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elmondja, hogy a bizottsági üléseken részt vett és a 
felmerülı kérdések ott tisztázásra kerültek, de még egyszer hangsúlyozni szeretné, hogy bár a 
táblázatokból úgy tőnik elsı olvasatra, hogy a teljesítés idıarányos, de a kifizetetlen számlákat 
nézve- melyek összege június 30. napján 50 millió forint volt- jelentıs likvid gondok képe rajzolódik 
ki. Az önkormányzat 36 millió forintos ÖNHIKI-s támogatása és a 33 millió forint hitel felvétele 
augusztus 31. napjával .együtt is mindössze 33 millió forintra csökkentette a lejárt számlák összegét, 
de nem szüntette meg a problémát. A tankönyvszámlák szeptemberben ezen a helyzeten tovább 
rontanak. Elismeri, hogy minden intézményben nagyon sok dologra lenne szükség, melyek talán 
tervezve is voltak a költségvetésben, mégis arra kér minden intézményvezetıt, hogy az utolsó 
negyedévben csak a legszükségesebb beszerzésekre vállaljanak kötelezettséget a gazdálkodásuk 
áttekintése mellett, hogy egy nehéz negyedév után ne köszöntsön az önkormányzatra és 
intézményeire nehéz 2009-es év. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága megtárgyalta az 
elıterjsztést. Egyértelmően megállapította, hogy az utóbbi idıszak legnehezebb évében van az 
önkormányzat. Számszakilag elégedettek lehetünk a gazdálkodással, hiszen a bevételek 52,43%-ra, a 
kiadások 47,6/-ra teljesültek. Köztudott, hogy az I. félévi gazdálkodás mindig nehezebb, hiszen pl. az 
energia felhasználás az oktatási intézményekben az elsı félévben 5,5 hónap, míg a második félévben 
4 hónap, a keresetkiegészítésnek és a béremelésnek sincs meg a módosított elıirányzata és a 
bérkifizetés is több, mint az várható a 2. félévben.  
Az intézmények gazdálkodása között is jelentıs különbségek, eltérések vannak.  
A kifizetetlen  számlák értéke több mint 50 millió forint. 
Úgy véli a bizottság, hogy valamennyi intézmény megpróbált takarékosan gazdálkodni, de a 
nagymérető energia áremelés ( gáz, villany, víz) nem került kompenzálásra, tavalyi szinten lett 
megtervezve. Nagyon félı, hogy a már még lévı gondok tovább súlyosbodhatnak. 
Az önkormányzat 36 millió 860 ezer forint ÖNHIKI támogatást kapott, mely a tervezett 137 millió 
844 ezer forintos forráshiány egy részét pótolta vissza. DE, mint a számok mutatják, további 100 
millió forintnak nincs fedezete. 
A bizottság egyetért az elıterjesztés azon megállapításával, hogy további szigorú és következetes, 
takarékos gazdálkodásra van szükség, a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 
Ki kell még emelni, hogy az intézményeknek és szakfeladatoknak számolniuk kell azzal, hogy a 
normatíván felıli önkormányzati támogatásból 10% visszatartásra kerül. A bizottság támogatja az 
intézményrendszer teljes körő átvilágítását, javasolva, hogy az értékelés november 1-ig készüljön el. 
Ha a vizsgálat eredménye azt mutatja, hogy az átszervezéssel nagyfokú megtakarítás érhetı el, akkor 



 4 

a tervet végre kell hajtani, de ha minimális megtakarítás várható, akkor nem célszerő a rendszert 
bolygatni. Az alapos gazdasági számításokkal alátámasztott értékelés lehet a döntés alapja. 
A bizottság a beszámolót és a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy ha a 
kifizetetlen számlák összege ott tart, ahol július elején volt és még a hitel visszafizetése is terheli az 
önkormányzatot, akkor a hiány már 80 millió forintos nagyságrendő. Óriási a hiány. Már a közüzemi 
számlák kifizetése is gondot okoz.  
A költségvetés végrehajtásában jelentıs az intézmények és vezetıik felelıssége, hiszen nagyon nagy 
eltérés van pl. a saját bevételek teljesítésében: 0-65%-ig terjedıen. Ezek a számok nem azt mutatják, 
hogy az intézmények mindent megtesznek a költségvetés végrehajtásáért. A Sportközpont teljesítette 
a tervezett saját bevételeket 65%-on, ami nagyon örvendetes. Ez azt mutatja, hogy érdemes volt a 
mőfüves pályába belefektetni az önkormányzat pénzét.  
A Szakiskola kivételével az oktatási intézmények kondíciói valamelyest javultak a megyei oktatási 
alapítvány támogatásai révén, melyekért köszönet illeti dr. Ódor Ferenc urat a megyei közgyőlés 
elnökét és Szeles András alpolgármester urat, akik közremőködtek abban, hogy ezek a támogatások 
városunkhoz kerülhettek. 
Elmondja, hogy a bizottság a határozati javaslat módosítását javasolja az alábbiak szerint: 

- 5. pontban kerüljön pontosításra az, hogy az átvilágítás a teljes intézményrendszert érinti a 
folyamatok teljes spektrumában, melyet külsı szakértı végezz el és melynek határideje 
október 31. napja. 

- 2. pont elsı mondatába kerüljön beépítésre, hogy az intézmények az adatszolgáltatást teljes 
személyi és dologi bontásban, áttekinthetı, táblázatos formában kötelesek megadni. 

Végezetül a kisebbségi önkormányzatok vezetıit arra kéri, hogy ha nincs megfelelı ötletük a 
rendelkezésükre álló pénzügyi keretek értelmes felhasználására a város civil szervezetei szívesen 
segítenek ebben. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke röviden arra emlékezteti a képviselı-
testület tagjait, hogy milyen elvek alapján került elfogadásra a költségvetés. Hosszú-hosszú 
egyeztetések után az volt az elfogadott elv, hogy az intézmények kötelezettséget csak a 
forrásképzıdés ütemében vállalhatnak. Ha ezt betartották, akkor hogyan győlhetett össze a 
kifizetetlen számlák tömkelege? 
A határozati javaslat Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság által javasolt módosításával a 
Városfejlesztési Bizottság is egyetért. 
 
Bratu Ferenc képviselı nem  érti hogyan alakulhatott ki a tartozás? Finanszírozási gond vagy más 
okai vannak? Azt, hogy az intézmények saját bevételei messze elmaradnak a tervezettıl 
elgondolkodtatónak tartja. Emellett felhívja a figyelmet arra, hogy míg a helyi adó bevétel 46 millió 
forintot hoz a városnak, addig a szociális kiadások összeg eléri a 96 millió forintot. Úgy véli ez is 
gondolat ébresztı lehet. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a város 2008. évi költségvetésében hatalmas tételt tesz ki 
a két oktatási intézmény többlet igénye, mely 65 millió forintra rúg. Bár némileg javult az óvoda 
finanszírozása, de messze nem elég. Egyetlen olyan intézménye sincs az önkormányzatnak, melynek 
ne kellene támogatást nyújtani. Ez a támogatás azonban nincs arányban a saját bevételekkel, így csak 
veszteségesen tud az önkormányzat gazdálkodni. A felvett hitel kamatai is a hivatal költségvetését 
terhelik. A rendelkezésre álló rulírozó hitel minden hónapban csak a bérfizetésre elég és a 33 millió 
forintos hitel kamatai is jelentıs terhet jelentenek december 31-ig. 
Be kell látni, hogy a kialakult helyzetben a város nem kezdheti meg a 2009-es évet. Keresni kell a 
szerkezetátalakítás útját, hiszen a 2008. évrıl áthúzódó veszteségek tovább növelik a gondokat 2009-
ben. Át kell gondolni az intézmények által nyújtott költségvetést terhelı egyéb feladatok ellátása 
fenntartásának szükségességét. Tisztán kell látni a normatíva mire elég. Ennek hiányában a 
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költségvetési koncepció megalkotásakor óriási gondok várhatóak. Természetesen nemcsak a belsı 
szervezetlenségek, de az áremelések is gondokat okoznak.  Több lesz az energiaszámla, mint az elsı 
félévben. 
Az év hátralévı részére vonatkozóan minden intézménynek szem elıtt kell tartani, hogy csak a 
legszükségesebb beszerzéseket eszközöljék, hogy a kifizetetlen számlák összegét ne emeljék. 
Az intézményrendszer személyi szükségleteit is át kell tekinteni, mert a kiadások 70%-át ez teszi ki. 
Ez szőkíti a dologi kiadások mozgásterét is. Ha nem csökkennek a személyi kiadások a 
szervezetrendszer nem tartható fenn a jelenlegi állapotában. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:   119/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:    Beszámoló a költségvetés I. félévi  végrehajtásáról 

 
Encs város Képviselı-testülete 2008. évi költségvetésének I. félévi 
gazdálkodásáról szóló jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
A Képviselı-testület megállapítja, hogy az elsı félévi gazdálkodás során 
realizálódott bevételek nem teremtettek teljes fedezetet a legszükségesebb 
kiadások teljesítésére sem , habár azok mértéke az „idıarányos” határon belül 
maradt. 
Továbbra sem sikerült viszont megoldani a finanszírozásban évek óta 
megfigyelhetı feszültségeket.  
A szigorú, következetes gazdálkodás, az ÖNHIKI-s támogatás valamelyest 
enyhítette, de a felvett 33 millió forintos hitellel együtt sem szüntette meg 
likviditási gondjainkat. 
A Képviselı-testület fontosnak tartja, hogy az egyensúlyjavító intézkedések 
tovább folytatását, hatékony végrehajtását. 
 
Ennek érdekében elrendeli, hogy:  
 
1.) A gazdálkodásban érintett valamennyi résztvevı (intézmény) tekintse át 

költségvetésének egyensúlyi kérdéseit és kiadásait kizárólag a 
bevételképzıdés üteméhez és mértékéhez igazítsa. 

 
2.) Minden tárgyhót követı hónap 10. napjáig az intézmények juttassák el a 

Pénzügyi Irodára a könyvelésükbıl a pénzforgalmi adatokat és a fıkönyvi 
kivonatot, illetve a Pénzügyi Irodavezetı által megjelölt számlák tételes 
forgalmát teljes személyi és dologi bontásban, áttekinthetı, táblázatos 
formában és a Pénzügyi Iroda mindezen adatok alapján értékelje az 
intézmények és a hivatal gazdálkodását és a takarékosságot és 
következetességet szem elıtt nem tartó, a bevételképzıdés és kiadások 
egyensúlyát sértı intézkedésekrıl adjon írásos tájékoztatást a képviselı-
testület felé. 

 
3.) A Képviselı-testület korábbi döntésének megfelelıen a pályázati 

lehetıségeket folyamatosan vizsgálni kell. A várospolitikai feladattervvel 
összhangban lévı olyan pályázatokat kell beadásra elıkészíteni és beadni, 
melyek a legkevesebb önerı terhet jelentik Encs Város Önkormányzata 
költségvetésére. 
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4.) A költségvetési rendeletben ( 23.§ (2( bekezdés) meghatározott 
intézményi zárolásokról, azok mértékérıl a képviselı-testület a 
háromnegyedéves beszámoló keretében dönt azzal, hogy a normatíván 
felüli önkormányzati támogatásból 10%-os visszatartás továbbra is 
érvényben marad. 

 
5.) A takarékos és következetes gazdálkodás érdekében a 2009. évi 

költségvetési koncepció elfogadása elıtt, de legkésıbb 2008. október 31-ig 
sort kell keríteni külsı szakértı bevonásával az intézményrendszer teljes 
körő pénzügyi és szakmai átvilágítására a folyamatos teljes spektrumában, 
a szükséges intézményi átszervezések, racionalizálások tervezhetısége 
érdekében. 

 
6.) Az étkeztetést nyújtó intézményeknél a fızıkonyhák leválasztását minél 

elıbb, de legkésıbb 2008. november 1-ig el kell végezni az üzemeltetési 
költségek tisztán látása érdekében a 2009. évi tényleges normatívák 
felhasználásának ellenırzése végett. 

 
 
Felelıs:   polgármester, intézményvezetık  
Határid ı: folyamatos, illetve december 31. 
 

( A mellékletek csatolva a jegyzıkönyvhöz.) 
 
Napirend tárgya:                 Elıadó 
 
3.)3.)3.)3.) Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány                Mercz Dániel 

munkájáról                a Kuratórium elnöke 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni az írásos 
anyagot? 
 
Mercz Dániel a Kuratórium elnöke nem kíván élni a szóbeli kiegészítés lehetıségével. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse bizottsága véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottság ülésén 
megtárgyalta a beszámolót. A közalapítvány 2007-ben új felállásban indította el mőködését. Az 
elmúlt év során minden adminisztratív kötelezettségüknek eleget tettek. Keresték a kapcsolatot a 
város vállalkozói szférájával. Kétszázharminc levelére mindössze 4 válasz érkezett. Sajnos az 
önkormányzat sem tudta támogatni költségvetésébıl az mőködésüket. Nagyobb összegő támogatást- 
150.000.- Ft - az ÉMÁSZ-tól kapott a közalapítvány, így jelenleg a számlájukon 775.842 forint 
található. Kijelenti, hogy együtt érez a bizottság a beszámoló szomorkás mondanivalójával. A 
Közalapítvány mindent megtesz annak érdekében, hogy a vállalkozói és civil szférával karöltve 
valamilyen nagyobb célt érjen el a közösség érdekében. 
A bizottság a beszámolót elfogadásra javasolja és megköszöni az eddig elvégzett munkát. 
 
Sohajda István képviselı örömét fejezi ki afelett, hogy a közalapítvány céljai között szerepel a helyi 
eligazító táblák elhelyezése. Úgy véli azoknak mindenképpen dekoratívnak kell lenniük és talán a 
testvértelepülésekrıl is megemlékezhetne megjelölve, hogy merre és milyen messze vannak. Emellett 
azt kéri a Közalapítványtól, hogy fordítson minél több gondot az encsi fák megóvására. 
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Bratu László polgármester elmondja, hogy a váltás után az átadás-átvétel késedelme miatt nagyon 
nehezen indult be a munka a közalapítványnál. Ennek köszönhetı az is, hogy csattanós eredményt az 
éven nem tudtak felmutatni. A közalapítvány a kevés saját erı  birtokában csak magasan támogatott 
pályázatokkal tud élni, hogy nagyobb összegő beruházásokba kezdhessen. Ehhez kíván nekik sok 
sikert! 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           120/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány 

munkájáról 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encs Város Fejlesztéséért 
Közalapítvány munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
 

   
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
Napirend tárgya:          Elıadó 
 
4.)4.)4.)4.) Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért          Bucskó János 

Közalapítvány tevékenységérıl      ügyvezetı  
             

 
Bratu László polgármester  megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni szóban az írásos 
anyagot? 
 
Bucskó János ügyvezetı a kiegészítés lehetıségével élve az alábbiakat adja elı: 
A Közalapítvány életében létfontosságú a pályázati lehetıségek megléte. Az SZMM végre kiírta 
pályázatát közel 300 millió forintos keretösszeggel. 
Reményét fejezi ki, hogy az elmúlt évekhez hasonló összegben sikerül támogatást elnyerni ebbıl az 
alapból, hogy a 2009-es mőködés is biztosított legyen. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy 
bizottsága megtárgyalta a közalapítvány beszámolóját és azt elfogadásra javasolja.  Az alapítvány 
közel 15 éve mőködik és kb. 240 család vesz részt a programban, hogy természetbeni juttatás 
formájában megtermeljék maguknak a burgonyát. A szakminisztérium pályázati támogatása nélkül 
nem beszélhetünk szociális földprogramról.  
Sajnos az önkormányzat költségvetését áttekintve láthatjuk, hogy évrıl évre nı és nıni is fog a 
szociális elıirányzatok összege. 
Végezetül kéri a Pénzügyi Irodát, hogy a Közalapítvány támogatására a szociális elıirányzatban 
tervezett támogatásból még ki nem fizetett 1,7 millió forint kifizetése iránt intézkedjen, mert az 
szükséges az ıszi munkálatok megkezdéséhez. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezetı elismeri, hogy 2,5 millió forintos támogatás került 
tervezésre a költségvetés készítésekor, melybıl eddig 800.000.- Ft került kifizetésre, de emlékezteti a 
jelenlévıket arra, hogy a 10%-os elvonás ezt az összeget is terheli. 
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Bratu László polgármester  úgy véli, hogy a 90%-os támogatásból is hiányzik még jelentıs összeg, 
melyet amint a likvidhelyzet engedi ki kell fizetni. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester úgy véli, hogy az ügyvezetı úr nem beszélt a problémákról, 
melyek a Szociális Bizottság ülésén felmerültek. Sajnos elmondható, hogy az éven újra nem azok 
takarították be a termést, akiknek a föld ki volt osztva. Véleménye szerint ha minden támogatott 
család 1-1 napot vigyázná a termést a lopások megelızhetıek lennének.  
A vetés a jelentkezık száma alapján történt meg, de végezetül nem mindenki fizette be a szükséges 
költséget, így aki eleget tett kötelezettségének az nagyobb területet kapott.  
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a terület kijelölésénél a Kuratórium mindig tekintettel 
van arra, hogy ne kelljen a kijelölt földtulajdonosoknak messzire menni, de sajnos így másoknak is 
közel van. A területi egységeket be kell tartani. Az ırzést jó ötletnek tartja. Egy-egy jó területen 15-
20 q burgonya is megterem, mely nem egy család, hanem az egész rokonság szükségleteinek 
kielégítésére is elég. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:          121/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért 

Közalapítvány tevékenységérıl 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encs Város Szociális 
Helyzetének Javításáért Közalapítvány tevékenységérıl szóló beszámolót 
elfogadja. 

   
Felelıs: polgármester, illetve a Közalapítvány ügyvezetıje 
Határid ı: azonnal 

 
Napirend tárgya:          Elıadó 
 
5.)5.)5.)5.) Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért            Varga József 

Közalapítvány tevékenységérıl               a Kuratórium elnöke 
 
Bratu László polgármester  megkérdezi a napirend elıadóját, hogy kívánja-e kiegészíteni az írásos 
elıterjesztést? 
 
Varga József a Kuratórium elnöke köszönti a jelenlévıket és elmondja, hogy az anyag benyújtása 
óta a Kuratórium ülésezett és kiírásra került a megüresedett újság fıszerkesztıi állás pályázata, mert 
a jelenlegi fıszerkesztı- Királyházi Marianna – lemondott. A szeptemberi-októberi összevont szám 
összeállításában még segítséget nyújt, de a novemberi számot már várhatóan az új fıszerkesztı 
állíthatja össze. 
 
Bratu László polgármester  felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
szakbizottság elıtt már ismert volt Királyházi Marianna lemondása, aki színvonalas munkát végzett a 
város lakosságának megelégedésére. A bizottság emellett úgy véli, hogy a fıszerkesztınek felajánlott 
juttatás összege túl alacsony ahhoz, hogy akár még rész munkaidıben is meg tudjon tartani egy 
fıszerkesztıt. Javasolják, hogy számlaképesség esetén 60.000.- Ft-os díjazás kerüljön felajánlásra. 
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Emellett a bizottság újra hangot adott korábbi kezdeményezésének, mely szerint a helyi újság és 
televízió egy helyen legyen elhelyezve, így könnyebb az irányításuk is.  
Végezetül a beszámolót elfogadásra javasolja. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a Kuratórium munkáját, mely által megújult az Encsi Hírek. 
Reméli, hogy megtalálják a fıszerkesztı asszony méltó utódját. Úgy véli, hogy a megbízási díj 
emelése csak a kevesebb lapszám megjelentetésébıl származó megtakarításból biztosítható, hiszen a 
költségvetésben a díj 30.000.- Ft lett beállítva. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           122/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért 

Közalapítvány tevékenységérıl 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Encs Város Kultúrájáért 
és Sportjáért Közalapítvány tevékenységérıl szóló beszámolót elfogadja. 

   
Felelıs: polgármester, illetve a Közalapítvány ügyvezetıje 
Határid ı: azonnal 

 
Napirend tárgya:        
 
6.) Indítványok, bejelentések  

  
6.1 Az önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak szabályozásáról szóló 5/1991. (II.15.) Kt. sz. 

rendelet módosítása   
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

 
13/ 2008. (IX. 23.) Ör. sz. rendelet 

Az önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak szabályozásáról szóló 5/1991. (II.15.) Kt. sz. 
rendelet módosítására 

 
Az Önkormányzat az 1990. évi LXV. törvény 1.§ (6) bekezdés c.) pontja alapján, a 10.§ f.) pontjában 
biztosított jogkörében eljárva az önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak szabályozásáról szóló 
5/1991. (II.15.) Kt. sz.  rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

 
1.§ 

Az 5/1991. (II.15.) Kt. sz. rendelet (továbbiakban: Ör.) 7. § -a helyébe az alábbi 
rendelkezés lép: 
 
7.§ Delegációk küldésére, illetve fogadására, tanulmányutak, kiállítások és bemutatkozó 
rendezvények szervezésére az együttmőködési megállapodásban foglaltak szerint a 
polgármester döntése alapján, ezen túlmenıen szükség szerint a testület döntésével kerülhet 
sor. 
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2.§ 
Az Ör. 8.§-a helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
8.§ A delegációk létszámáról és összetételérıl, a tanulmányútra jogosítottak személyérıl a 
polgármester dönt. A kiállítások és bemutatkozó rendezvények témájáról a képviselı-
testület dönt. 

 
3.§ 

Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 

 

Kmf. 
                   Bratu László s.k.                                                    dr. Halász Ferenc s.k. 

                  polgármester                                                                               jegyzı  
          
 
6.2 Jelentés az Állami Számvevıszék vizsgálata kapcsán készített Intézkedési Terv idıarányos 

végrehajtásáról 
 
Bratu László polgármester felkéri a jelenlévıket, tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy a jelentésbıl adódó feladatokat december 31-ig kell 
végrehajtani. A Pénzügyi Irodavezetı asszonnyal egyeztetve folyik a szabályzatok kiegészítése az 
ÁSZ és a belsı ellenırzés által javasoltak alapján. Kéri, hogy az 5.1 pont elsı három mondatát 
tekintse tárgytalannak, mert az elıkészítéskor elkerülte figyelmét, hogy a Hivatali SZMSZ 
módosítása átruházott hatáskörben a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság hatáskörébe tartozik. 
Emellett tájékoztatja a testületet, hogy a bizottság a módosítási javaslatot megtárgyalta és elfogadta. 
 
Tímár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke bizottsága nevében a jelentést elfogadásra 
javasolja, hiszen a hiányosságok megszüntetést célozza. Bízik benne, hogy decemberre a még 
fennálló hiányosságok is megszüntetésre kerülnek. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           123/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés az Állami Számvevıszék vizsgálata kapcsán készített 

Intézkedési Terv idıarányos végrehajtásáról 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Állami Számvevıszék 
vizsgálata kapcsán készített Intézkedési terv idıarányos végrehajtásáról készült 
jelentést elfogadja. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptember 30., illetve decemberi Kt. ülés 

 
6.3 Oktatási Intézmények részére a maximális osztálylétszám átlépésének engedélyezése 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság állásfoglalását. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke ismerteti a jelenlévıkkel a 
jogszabályi elıírást, mely szerint amennyiben a beiratkozások, javítóvizsgák és pótbeiratkozások 
után az osztálylétszám módosul, akkor két osztály setén 10%-os osztálylétszám emelkedést 
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engedélyezhet a képviselı-testület, illetve szükség esetén 20%-osat az Oktatási Hivatal. 
A szakbizottság a Kazinczy iskola, az Óvoda és a Szakiskola, valamint a Petıfi iskola 6. évfolyamán 
javasolja a magasabb osztálylétszám engedélyezését és az OH-hoz felterjesztést. A Petıfi Iskola 5. 
évfolyamán pedig teljesítmény alapú kompetencia felmérés alapján végrehajtott bontás 
eredményeként három osztály indítását kezdeményezi a szakbizottság. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozza: 

 
Szám:          124/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Kazinczy Ferenc Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 

Intézmény engedélye a maximális osztálylétszám túllépésére 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és a Kazinczy Ferenc Általános 
Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény számára a maximális 
osztálylétszám túllépésére az engedélyt megadja. Megbízza a jegyzıt az engedély 
benyújtására az OH felé. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 
 
Szám:   125/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Az Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, 
   Bölcsıde  engedélye a maximális csoportlétszám túllépésére 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Óvoda, Egységes 
Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde számára a maximális 
csoportlétszám túllépésére az engedélyt megadja. Megbízza a jegyzıt az engedély 
benyújtására az OH felé. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 
 
Szám:   126/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola engedélye a maximális osztálylétszám     

túllépésére 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és az Aba Sámuel Szakiskola 
számára a maximális osztálylétszám túllépésére az engedélyt megadja. Megbízza a 
jegyzıt az engedély benyújtására az OH felé. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 
 
Szám:           127/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény engedélye a 
maximális osztálylétszám túllépésére 6. évfolyamon 
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A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és a  Petıfi Sándor Magyar-
Angol Két Tanítási nyelvő Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 
Intézmény számára a maximális osztálylétszám túllépésére az engedélyt a 6. 
évfolyamon megadja. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 
 
Szám:           128/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási Nyelvő Általános 

Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény engedélye 3 
osztály indítására az 5. évfolyamon 

 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és a  Petıfi Sándor Magyar-
Angol Két Tanítási nyelvő Általános Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási 
Intézmény számára a teljesítmény elvő kompetenciavizsgálat alapján bontva 3 
osztály indítását engedélyezi az 5. évfolyamon. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. október 31. 
 

 
5.4 Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsıoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2009-es 

fordulójához 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke támogatásra javasolja a 
program folytatását, hogy a szegényebb családok is taníttatni tudják gyermekeiket a felsıoktatásban. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke egyetért az 
elmondottakkal. A szociális elıirányzat terhére továbbra is biztosítani szükséges a program 
folytatásához a keret összeget, a szociálisan rászoruló felsıfokú oktatásban részt vevık támogatására. 
Kéri, hogy a helyi televízióban a jelentkezési határidık kerüljenek közzétételre felhívva a tanulók 
figyelmét, hogy éljenek a lehetıséggel. 
 
Bratu László polgármester további kérdés, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

           
Szám:           129/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsõoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2009-es fordulójához  
 

A Képviselõ-testület megtárgyalta, és támogatja a Bursa Hungarica Felsõoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2009. évre meghirdetett fordulójához való 
csatlakozást. A pályázat feltételrendszerének kidolgozásával a Szociális és 
Egészségügyi, valamint Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottságot bízza meg. 
Továbbá megbízza a polgármestert, hogy a lebonyolítást koordinálja.  
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    Felelõs:  polgármester 
    Határidõ:  2008. szeptember 30. ill.2009. december 31.  

 
6.5 Pannon GSM Távközlési Zrt-vel kötött bérleti szerzıdés módosítása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a hosszú 
tárgyalásfolyamat eredményeként a kínált öt számjegyő bérleti díjból hat számjegyő lett, mely 
örvendetes. Javasolja a határozati javaslat elfogadását, a szerzıdés módosítását az elıterjesztésben 
foglalt feltételekkel. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           130/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Pannon GSM Távközlési Zrt-vel kötött bérleti szerzıdés 

módosítása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és a Pannon GSM Távközlési 
Zrt-vel az Encs 477 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában kötött bérleti szerzıdés 
alábbiak szerinti módosításához járul hozzá:  a szerzıdés lejárta 2021. december 
31. napja, a bérleti díj összege 600.000 Ft+ÁFA/év, mely minden évben emelkedik 
a KSH által közzétett infláció összegével. 

   
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 

 
6.6    Kucsma Imre encsi lakos ingatlan felajánlása megvételre vagy cserére 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
bizottság véleménye szerint az önkormányzatnak jelen formában nincs szüksége a felajánlott 
területre, mely a települési rendezési tervben véderıként szerepel. Itt erdı telepítésére azonban sajnos 
a környezet miatt biztosan nincs lehetıség. A bizottság véleménye szerint egy részletsebben 
kidolgozott kérés esetén pl. mely vételárat is megjelöl , visszatérhet a képviselı-testület a kéréshez. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:           131/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Kucsma Imre encsi lakos ingatlan felajánlása megvételre vagy 

cserére 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Kucsma Imre encsi lakos 
felajánlását és úgy döntött, hogy az Encs-Fügöd 2183/19 hrsz-ú ingatlant nem kívánja sem 
megvásárolni, sem más ingatlannal elcserélni. 
 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
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6.7 Lázi Renáta encsi lakos ráépítési hozzájárulás kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a hasonló ügyekben a 
2007-es évben a bizottság átruházott hatáskörben döntött a képviselı-testület iránymutatása alapján. 
Az elmúlt évben több eladásra is sor került 500 Ft/m2 áron. A bizottság javasolja, hogy ez az ár és a 
szükséges terület megvásárlásra felajánlása legyen az irányadó a jövıben is. 
 
Bratu László polgármester arra kéri a képviselı-testületet, hogy hasonló kérelmekben a döntési jogot 
ruházza át a szakbizottságra. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 
Szám:           132/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Lázi Renáta encsi lakos ráépítési hozzájárulás kérelme 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta Lázi Renáta encsi 
lakos kérelmét és úgy döntött, hogy részére az Encs, Béke út 17. sz. alatti 510 hrsz-
ú önkormányzati tulajdonú ingatlant 500 Ft/m2 áron történı megvásárlásra ajánlja 
fel, azzal, hogy az adásvétellel kapcsolatos költségek a vevıt terhelik és ezen 
ajánlat alapján az adásvételi szerzıdés 90 napon belül megkötésre kerül. 

   
Felelıs:  polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 
 
Szám:           133/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Ráépítési hozzájárulás iránti kérelmek döntési jogkörének 

átruházása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a javaslatot és az önkormányzati tulajdonú 
telekingatlanokkal kapcsolatos döntések jogát átruházza a Városfejlesztési 
Bizottságra azzal, hogy az érintett ingatlanok csak adásvétellel kerülhetnek 
elidegenítésre. A ajánlott eladási ár az ingatlan fekvésétıl függ, de minimum 500 
Ft/m2 lehet. 

   
Felelıs:  polgármester, Városfejlesztési Bizottság elnöke 
Határid ı: 2008. december 31. 
 

6.8 Fehér Mónika és Palviscsák Zsolt ingatlan tulajdonrész felajánlása 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke ismerteti az elıterjesztést. Kiemeli, 
hogy egy romos állapotban lévı sok tulajdonossal rendelkezı épületrıl van szó, melyben a többségi 
tulajdonosok a tulajdonrészüket felajánlották az önkormányzatnak. A bizottság úgy véli, hogy a 
résztulajdon szerzése nem szerencsés az adott környezetben még akkor sem, ha ingyenes a felajánlás. 
Amennyiben valamennyi tulajdonos lemondana a tulajdoni hányadáról, akkor a felajánlás újra a 
testület elé kerülhet. 
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Bratu László polgármester javasolja, hogy a hivatal keresse meg az érintetteket. Egyébként a 
szakbizottsági javaslat elfogadását támogatja. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           134/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Fehér Mónika és Palviscsák Zsolt ingatlan tulajdonrész 

felajánlása 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta Fehér Mónika és Palviscsák Zsolt felajánlását és 
úgy döntött, hogy az Encs 388 hrsz. alatti ingatlan - mely természetben 3860 Encs, 
Rákóczki út 67 sz. alatt található - 298/420 tulajdoni részének felajánlását nem 
fogadja el. 
Az ingatlan 1/1 arányú tulajdonos társak általi felajánlása esetén a képviselı-
testület visszatér a kérdéshez. 
A testület megbízza a Mőszaki Irodát és a jegyzıt az egyeztetések lefolytatásával. 
 

     Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 

 
6.9       Bucskó István és neje encsi lakosok ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy mint azt az 
elıterjesztés és a határozati javaslat is tartalmazza a rendezési tervbıl kiderül, hogy a kért területen 
bekötı út kerülne kialakításra az újabb építési telkek kimérésekor, ezért a bizottság nem támogatja a 
kérés teljesítését. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           135/2007. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Bucskó István és neje encsi lakosok ingatlanvásárlási kérelme 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta Bucskó István és neje Encs, Hernád út 14. sz. 
alatti lakosok kérelmét és úgy döntött, hogy az Encs 1501 hrsz-ú önkormányzati 
tulajdonú ingatlanból a kérelmezık által megjelölt részt nem kívánja elidegeníteni, 
mert az a következı ütemben megvalósítandó telkek mellett az 1520. hrsz-ú útra 
bekötıútként szolgálna a tervek szerint. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 

6.10 Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság támogatási kérelme a mőszaki 
mentıszer önerejének biztosítására 

 
Bratu László polgármester megkérdezi a parancsnok urat kívánja-e kiegészíteni az elıterjesztést? 
 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok emlékezteti a képviselı-testület tagjait, hogy a kistérségi 
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társulási döntés után kívántak foglalkozni a kérésükkel. Az érintett mőszaki mentıszer a baleseteknél 
kerülne bevezetésre. A jelen ülésig az elıterjesztésben ismertetett támogatások érkeztek be. Kéri a 
képviselı-testület támogatását. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a Tőzoltóság esetében az önrész megfizetése mindig 
csepegtetéses alapon történik. Minden évben kiegyenlítésre kerül egy része, de az nem lehet, hogy 
semmi ne kerüljön befizetésre. Utóbb méltányosságból el is engedhetnek belıle. A Tőzoltóság 
megkereste az ellátási területéhez tartozó önkormányzatokat, akiknek az az elsı kérdése, hogy Encs 
mennyit adott? Ha Encs nem ad, akkor a többi önkormányzat sem fog adni. 
 
Tímár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke tolmácsolja a bizottság véleményét, mely 
szerint a támogatás forrásoldalát nem tudták megjelölni, így nem javasolják a kérés támogatását. A 
jelenleg a Tőzoltóság rendelkezésére álló összeg az elvárható 8 millió forintnak még 5%-át sem teszi 
ki. Nem látja biztosítottnak a bizottság a teljesítést. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke azt szeretné 
megtudni, hogy a többi intézményhez hasonlóan a Tőzoltóság a költségvetése terhére nem tudja 
bevállalni az önerı, vagy legalább egy része biztosítását. 
 
Kovács Sándor Tőzoltóparancsnok elmondja, hogy a tőzoltóság felhasználási kötelezettséggel kapja 
meg az állami támogatást, melyet pályázati önerıként nem használhat fel. A tőzoltóság alapítvány 
győjti a pályázatokhoz szükséges önrész összegét, melynek számláján jelenleg 1,2 millió forint áll 
rendelkezésre. A költségvetésében a bevételi források csoportosíthatóak át, ez szolgál az alapítványi 
összeg kiegészítésére. 
Az intézménynek jelenleg is van önerı tartozása két technikához kapcsolódóan: a vízszállítóhoz 6 
millió forint hiányzik még, illetve az új mőszaki mentıszerhez hiányzik az önerı. 
 
Bratu László polgármester arra kéri, a testületet, hogy valamilyen összeggel támogassa a mőszaki 
mentıszer beszerzését. Mivel a területhez tartozó 80 településbıl 70 forráshiányos, így 10-20-50 ezer 
forintok felajánlása várható. Javasolja, hogy az encsi önkormányzat példamutatóan biztosítson 
200.000.- Ft támogatást. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           136/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs Város Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság támogatási 

kérelme a mőszaki mentıszer önerejének biztosítására 
 
Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete az elıterjesztést megtárgyalta és 
a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság kérelmének helyt adva 200.000.- forint 
összeggel támogatja a mőszaki mentıszer beszerzését, mely összeget az Abaúj 
Tőzvédelméért Alapítvány számlájára utal át. 

  
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30. 
 

6.11 Encs 373/3 hrsz-ú ingatlan használati jogának átengedése 
 
Bratu László polgármester ismerteti az elıterjesztést és kéri a szakbizottság véleményét. 
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Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága a határozati 
javaslat a.) pontját javasolja elfogadásra a grémium felé. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           137/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs 373/3 hrsz-ú ingatlan használati jogának átengedése 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést 
és úgy határozott, hogy az Encs belterület 373/3 hrsz-ú ½ tulajdoni hányadban Encs 
Város Önkormányzat tulajdonát képezı ingatlan használati, hasznosítási jogát a 
Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat költségvetési 
intézményének ingyenesen engedi át.  

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. október 31. 

 
6.12 Az Aba Sámuel Szakiskola intézkedési terve 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elfogadásra javasolja az 
intézkedési tervet. 2003-tól kompetenciamérés van és aki az átlag alatt teljesít azon intézményeknek 
intézkedési tervet kell készíteni. Az iskoláknak meg kell tenni ezt a lépést. Komoly 
minıségbiztosítási alapon készült a terv. A megvalósíthatóság a bekerülı gyermekanyagtól függ. 
Kitartást kíván a megvalósításhoz és sztoikus nyugalmat. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:  138/2008. (IX.22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:            Az Aba Sámuel Szakiskola intézkedési terve 
 

Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Aba Sámuel 
Szakiskola intézkedési tervét és azt elfogadja. Megbízza a jegyzıt, hogy az 
intézkedési tervet továbbítsa az Oktatási Hivatal felé. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. szeptember 30., illetve folyamatos 

 
6.13  A 115/2008.(VII.27.) Kt. sz. és a 116/2008. (VIII.27.  ) Kt. sz. határozat módosítása 
 
Bratu László polgármester ismeretei a módosítás indokait és a képviselı-testület jóváhagyását. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozta: 

 
Szám:          139/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A 115/2008. (VIII. 27. ) Kt. sz. határozat módosításáról  
 

Encs Város Képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-Magyarországi 
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Regionális Fejlesztési Tanács által vis maior igénybejelentést nyújt be. 
A káresemény megnevezése: Encs-Fügöd településrészen árvíz elleni védekezés 
A káresemény forrásösszetétele: 
         adatok Ft-ban 

Megnevezés: 2008. év % 

Saját forrás 0 Ft 0 

Biztosító kártérítése 0Ft 0 

Egyéb forrás 0Ft 0 

Vis Maior igény 2.332.836 Ft 100 

Források összesen 2.332.836 Ft  

 
A károk helyreállításának tervezett költsége 2.332.836 Ft, melynek fedezetét az önkormányzat 
nem tudja biztosítani.  
A testület nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a tulajdonát képezi. 
A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással nem rendelkezik. 
Az adott káreseményre biztosítási összeget nem igényelt. 
Az önkormányzat más – a tulajdonában lévı – vagyontárggyal a feladatát nem tudja ellátni. 
A testület a saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl szóló 2/2008. (II.26.) Ör. sz. 
költségvetési rendeletében biztosítja. 

 
 A testület felhatalmazza a polgármester az igénybejelentés benyújtására.  

 
 Felelıs:  polgármester 
 Határidı:      azonnal 
 
 

Szám:           140/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A 116/2008. (VIII. 27. ) Kt. sz. határozat módosításáról  
 

 Encs Város Képviselı-testülete ülésén úgy határozott, hogy az Észak-
Magyarországi Regionális Fejlesztési Tanács által vis maior igénybejelentést 
nyújt be. 

 A káresemény megnevezése: Encs-Fügöd településrészen árvíz utáni helyreállítás  
    A káresemény forrásösszetétele: 

      adatok Ft-ban 

Megnevezés: 2008. év % 

Saját forrás 54.680 Ft 5 

Biztosító kártérítése 0Ft 0 

Egyéb forrás 0Ft 0 

Vis Maior igény 1.038.920 Ft 95 

Források összesen 1.093.600 Ft 100 
 
 A károk helyreállításának tervezett költsége 1.093.600 Ft, melynek fedezetét az 

önkormányzat nem tudja biztosítani.  
 A testület nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a 

tulajdonát képezi. 
A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással nem 
rendelkezik. Az     adott káreseményre biztosítási összeget nem igényelt. 

 A képviselı-testület határoz arról, hogy a károsodott ingatlanra értékkövetı határozatlan 
 idıtartamú biztosítást köt és vállalja annak 5 éven keresztüli fenntartását, valamint a 
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helyreállítás  befejezését követı 30 napon belül igazolja a biztosítási szerzıdés megkötését a Tanács 
felé. 
 Az önkormányzat más – a tulajdonában lévı – vagyontárggyal a feladatát nem tudja ellátni. 
 A testület a saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl szóló 2/2008. (II.26.) Ör. sz. 
 költségvetési rendeletében biztosítja. 
 
 A testület felhatalmazza a polgármester az igénybejelentés benyújtására.  

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
5.14  A Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat támogató szolgáltatás és 

közösségi ellátás mőködési engedélyének ismételt megkérése 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a telephely változás miatt szükségessé 
vált a mőködési engedély módosítása. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           141/2008. (IX. 22.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Gondozási Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat 

támogató szolgáltatás és közösségi ellátás mőködési engedélyének 
ismételt megkérése 

   
A Képviselı-testület megtárgyalta az elıterjesztést és hozzájárul a Gondozási 
Központ, Családsegítı és Gyermekjóléti Szolgálat támogató szolgáltatás és 
közösségi ellátás telephelyének megváltoztatásához. A mőködési engedély 
megkéréséhez hozzájárul. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: azonnal 

 
6.15 Bejelentések 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a grémiumot, hogy a 
Hernád út 7. sz. alatti önkormányzati ingatlan értéke felmérésre került: 12 millió forintot ér. A 
felújítás minimális költségeit a Mőszaki Iroda becsülte meg. Jelenleg azonban bérleti szerzıdés van 
érvényben, így a bizottság a más irányú hasznosítással nem foglalkozott. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy sajnos a bérleti szerzıdés felmondásra kerül, mert a bérlı 
nem költözött be és a kaució szeptember 30-ig fedezi a bérletet. A bérlı jelezte, hogy a továbbiakban 
nem tart rá igényt. 
 
Bolobás Péter képviselı még mindig megoldatlannak érzi a MIVAS mellett terjengı szennyvízszag 
problémáját. Sıt a fıutcán egyre feljebb is érezni már a kellemetlen szagokat. 
 
Bratu László polgármester kéri a szükséges intézkedések megtételét. Nem érti, hogy a jelenlegi 
technikák mellett miért megoldatlan még mindig ez a dugulás. 
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dr. Halász Ferenc jegyzı elmondja, hogy megkereste a problémával a szolgáltatót és azt a választ 
kapta, hogy nem dugulásról van szó, hanem a fedelet kell nejlonnal takarni, hogy akadályozza a 
szagok kiáramlását. 
 
Bratu László polgármester nem ért ezzel egyet. Véleménye szerint a csatorna csak bedugulás esetén 
büdös. Egyébként csak a szennyvízszállítás helye, melynek végsı állomása a szennyvíztisztító telep. 
A szennyvíz akkor büdös, ha hosszú ideje áll és megkezdi a bomlást. Javasolja újra jelezni a gondot a 
szolgáltató felé és kérni a dugulás elhárítást. 
 
Bratu Ferenc képviselı úgy hallotta, hogy lehetıség van biofilter beépítésére. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a biofilter beépítésre a szennyvíz átemelıknél van 
lehetıség, ahol a víz állása meghaladja a hat órát. A filter baktériumölı hatású, így késlelteti az érés 
beindulását.  
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a testület 
tagjait, hogy bizottság a soros ülését a védınıi szolgálatnak és a II. gyermekorvosi körnek helyet adó 
Kossuth utcai rendelı épületében tartotta. Az épület elıtt kivágásra került egy óriási nyárfa, 
amelynek a gyökere teljesen szétnyomta a járdát, ahol kismamák közlekednek babakocsival. Ez 
nagyon balesetveszélyes.  Kéri a tönk kiszedését. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a probléma nem ismeretlen az önkormányzat elıtt. 
Korábban a fa okozott gondot, most a csonkja. Sajnos olyan nagy az átmérıje, hogy géppel kiemelni 
nem lehet, robbantani pedig belterületen a házak közelsége miatt lehetetlen. Ígéretet tesz, hogy a hét 
folyamán személyesen megy ki a Mőszaki iroda munkatársaival megnézni, hogy mit lehet tenni. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke Bratu Ferenc képviselı 
úrnak gratulál a Polgárırségben kifejtett tevékenységéért kapott elismeréshez. 
 
Bratu Ferenc képviselı a 3-as fıúton lévı gyalogosátkelı balesetveszélyességére hívja fel a 
figyelmet. Olyan széles az útteste, hogy az idıs embereknek gondot okoz a gyors árérés és attól 
tartanak, hogy a Hidasnémeti felıl nagy sebességgel érkezı jármővek elütik ıket. Elkerülendı a bajt 
a probléma elébe kellene menni. 
 
Bratu László polgármester arra kéri a Mőszaki Irodát, kezdeményezzen forgalomtechnikai bejárást 
az út fenntartójával. Sajnos való igaz, hogy a sebességcsökkentést elıíró táblák semmit sem érnek, 
más megoldást kell találni a gyalogosok védelmére.   
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 

            Bolobás Péter                                     Bratu Ferenc 
   hitelesítı                   hitelesítı 


